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Consell de Barri La Clota 
 

Data: 28 de febrer de 2023 a les 19:00 hores. 
Lloc: Torre Jussana, Av. Cardenal Vidal i Barraquer, 30  

 
 
Assistents:  

-Taula: Rosa Alarcón (regidora d’Horta-Guinardó), Victor Valls (conseller de 
Barri de La Clota), Àngels Corsellas (vicepresidenta del Consell de barri de La 
Clota i presidenta de l’Associació de Veïns i Veïnes de La Clota) i Sergi Perea 
(conseller Tècnic d’Horta-Guinardó). 

-Grups polítics representats: 3 

-Entitats representades: 2 

-Veïnes i veïns assistents: 18 

 

Ordre del dia: 

1. Repàs de projectes i actuacions al barri  
2. Accions pendents al barri  
3. Torn obert de precs i preguntes 

 
Desenvolupament de la sessió. Temes tractats i recull d’acords. 
 
El conseller de barri, Victor Valls obre la sessió. Dona la benvinguda als assistents al 
darrer consell de barri del mandat, i explica l’ordre del dia. Presenta al nou conseller 
tècnic del districte, Sergi Perea, i als membres que l’acompanyen a la taula. 

La regidora del Districte, Rosa Alarcón, saluda als assistents i dona pas als punts de 
l’ordre del dia.  

 
1. Repàs de projectes i actuacions al barri  

La Regidora explica els principals projectes i actuacions duts a terme al barri des 
de l’inici del mandat, indicant que ha estat un mandat on el principi va estar marcat 
per la Covid i alguns projectes no es van poder dur a terme en aquell moment.  

- La Clota Cotreball: És un projecte que es va posar en marxa entre el desembre 
2018 i setembre 2019. Està funcionant molt bé, en aquests moment hi ha 49 
persones cotreballadores i 36 projectes econòmics residents. És un sistema de 
retorn social, és a dir, la persona no lloga el local, sinó que es fa un retorn social 
amb un acord entre sol·licitant i projecte resident a LCC.  
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Durant aquests anys s’han fet diferents tipus de retorn social, com per exemple 
tallers socioeducatius, acció comunicativa, activitats voluntàries i assessoraments, 
col·laborant amb entitats i projectes de proximitat com per exemple d’escoles i  
comerços. 
La Clota Cotreball és un espai públic del que disposen persones emprenedores 
que volen tirar endavant les seves empreses i a canvi la part pública demana un 
retorn social. 
 

- 105 Habitatges de Protecció Oficial: S’estan construint i ja va venir l’alcaldessa a 
posar la primera pedra. Els pisos estan molt bé, seran pisos amb preus molt 
assequibles, en total 105 habitatges, 100 places d’aparcament per a cotxes i 51 
per a motos, 41 trasters i 4 locals comercials. S’està treballant per veure què anirà 
en aquests locals, hi ha diferents possibilitats. S’ha fet una sessió de sòl a 90 anys 
per part de l’Ajuntament.  
 

- Placeta Marquès de Castellbell:  
Ahir es va fer el replanteig, la setmana vinent es començarà a veure moviments i la 
duració d’execució de les obres serà de tres mesos amb una previsió de 
finalització al maig de 2023. És una obra que ha tingut una alta demanda del 
veïnat, que marca l’entrada del barri i quedarà un espai digne. L’obra consistirà, 
principalment, en l’adequació dels espais on actualment trobem graves i males 
herbes.  
Finalment, la inversió gràcies al concurs que es va realitzar serà més baixa, 70.349 
€. L’emplaçament es farà en dos àmbits d’actuació, separats per l’Avinguda 
Marquès de Castellbell. A l’àmbit 1 hi haurà dues filades de bloc de formigó armat 
que definirà zona de vianants i parterre. A l’àmbit 2 es pavimentarà per definir una 
estada pels veïns i reforçar la il·luminació existent. La vegetació es manté i es 
crearan dos escocells de forma circular. Per acabar d’organitzar la placeta s’hi 
col·locaran bancs i cadires.  
 

- Instal·lació de bany i paviment al carrer Capcir: Una obra que es va executar 
l’any 2022, amb una inversió de 48.000 €. És un mòdul prefabricat. S’ha fet una 
obra que ha quedat prou digne en aquest entorn. Serà utilitzat pel Club de Bolos 
Leoneses. 
 

- Reurbanització barri La Clota LOT 2:  
És una obra començada a l’anterior mandat, però s’ha acabat en aquest. Fase 1 
els carrers Alarcón i de Bragança  amb rehabilitació del pou, falta el mur.  
Ja s’ha fet la reurbanització de la Fase 2 dels carrers Carrer Capcir, Amor i la part 
alta del Ptge. Feliu. No s’ha pogut fer la recepció de l’obra perquè falta treure 
alguns pals del carrer i estan pendents d’Endesa.  
Les reunions amb els veïns han estat satisfactòries per com han quedat els 
carrers. La inversió de la fase 2 ha estat gairebé un milió d’euros i la inversió de les 
dues fases 2.183.000 €. La previsió és que els pals es retiraran aviat.  

 
- Desbrossades: Ha estat un tema molt demandat pels veïns. S’ha pogut crear una 

sistematització en lloc de fer-ho quan ho demanin els veïns. Es necessitarà 
segurament una desbrossada més a l’any, però ara mateix s’ha aconseguit fer-ne 
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dues a l’any sistematitzades en llocs conflictives, especialment a l’Av.de Marquès 
de Castellbell, Av. de l’Estatut de Catalunya, C/ Jorge Manríquez i Riera d’en 
Marcelí. Total en mandat s’han fet desbrossades per un valor de 10.300 €.    
 

- Cuidem Barcelona: Durant el mandat s’ha fet un canvi de la contracta de la 
Neteja. A l’anterior consell de barri, va venir l’equip de neteja de l’Ajuntament de 
Barcelona, i es van explicar les dificultats que hi havia hagut a dos temes, 
l’arribada de contenidors nous i l’arribada de vehicles nous. Ara mateix hi ha un 
91% de contenidors nous i un 51% de vehicles nous, no només són per al barri són 
compartits per tota la zona. Els nivells òptims arribaran el mes de juliol quan es 
tindrà el 100% de tots els elements necessaris. Gràcies a aquesta millora ha 
millorat molt la neteja i s’ha notat en tot el districte una disminució notòria de les 
trucades telefòniques dels veïns sobre la neteja (IRIS).  

 
- Guàrdia Urbana:  

Hi ha hagut un reforç de Guàrdia Urbana, hi ha 36 nous agents.  
La regidora fa una breu explicació de la situació de robatoris que s’han produït en 
els últims dies en alguns pàrquings d’edificis del barri. Diu que és un tema que està 
investigant la Guàrdia Urbana i Mossos d’Esquadra que estan treballant molt a 
sobre i ja s’han localitzat a persones, i ben aviat es tindrà notícies noves.   
Pel que fa al reforç de nous agents de Guàrdia Urbana, diu que ha possibilitat 
passar de tenir una comissaria nocturna per a tres districtes Horta-Guinardó, Nou 
Barris i Sant Andreu, a tenir una comissaria només per a Horta-Guinardó i Nou 
Barris, i quan s’incorporin els nous agents que estan ara a l’acadèmia es tindrà una 
comissaria nocturna pel districte.  
Ara s’està treballant amb no només tenir una persona de referència pel barri pel 
que fa a les entitats, el policia de barri, i seguir amb les diverses reunions per la 
seguretat i les rutes pel barri, sinó veure més a la Guàrdia Urbana caminar pel 
barri, fent créixer les rutes que s’estan fent a peu quan vinguin els nous agents.  

 
- Actuacions amb Brigada:  

S’han fet petites actuacions al barri, durant tot el mandat han estat 35 actuacions 
amb una inversió de 67.000 €. Algunes de les més destacades han estat: 

♦ Carrer Jorge Manrique 1: subministrament d’una cuba i punt d’aigua per 
reomplir el dipòsit dels horts Marcel·lí.  

♦ Carrer Lisboa, 74: reparació de la tanca i neteja del talús de 
l’aparcament. En el número 48 del mateix carrer es va refer l’asfalt i una 
ampliació dels escocells per als arbres de grans dimensions.  

♦ Camí de Sant Genis a Horta: enderroc de l’estructura metàl·lica que 
provocava un perill. També la instal·lació de tanques de fusta 
desapareguda al número 15. 

♦ Avinguda de l’Estatut 1: col·locació de fitons en els guals per a vianants 
en els semàfors per evitar l’entrada de cotxes.  

♦ Avinguda Cardenal Vidal i Barraquer, 2: repicat del paviment asfàltic, 
sanejament de les restes i de les arrels i reposició del paviment amb 
formigó.  

♦ Carrer Alarcón 59: reparació de la calçada en el tram final. 
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♦ Avinguda del  Marquès de Castellbell, 2.A: arranjament del gual, rigola, 
escocells i panot.  

♦ Plaça de La Clota: pavimentació dels escocells buits d’acord amb les 
indicacions de Parcs i Jardins.  

 
 

2. Accions pendents al barri  
 
La regidora explica que han tingut una obra que s’ha complicat més del que voldrien i 
encara no s’ha pogut arranjar, és el mur del C/ Lisboa. Es va desplomar parcialment i 
afecta una part privada en els fonaments. El projecte s’ha encarit 18.000 € i l’obra 
costarà 349.000 €. La idea és fer la licitació al juny d’aquest any i segurament a la 
tardor començaran les obres per rehabilitar el mur.  
La regidora es refereix als àmbits de les obres de Conservació Fase 2 i Fase 1 i obres 
pendents. Àngels Corsellas, vicepresidenta del Consell de barri i el conseller de barri 
intervenen aportant informació sobre les obres de conservació i reurbanització.  
 
La Regidora obre un torn de paraules  
 
Intervenció  Resposta  
Àngels Corsellas, presidenta de 
l’associació de veïns i veïnes 
- Explica que hi ha una acció pendent 

al barri i és el forat del C/Joan d’Àvila 
que porta molt de temps. Demana 
que es tapi. Diu que totes les accions 
de millora són benvingudes, però que 
n’hi ha algunes que són més urgents 
com aquesta del forat perquè cada 
vegada és més gran. En el mateix 
carrer, el desbrossament de les 
herbes és incontrolable i envaeixen 
l’espai dels vianants i per 
conseqüència s’ha d’anar per la 
calçada amb el risc que això 
comporta.  

- De tot el que han explicat de 
l’arranjament de la placeta de 
Marquès de Castellbell, pregunta si 
els contenidors es tornaran a posar 
on estaven o es deixaran al carrer 
Lisboa.  
Hi ha una reivindicació de fa temps 
que acabin de complementar en el 
carrer Alarcón tot el lot sencer de 
contenidors.  

- Pel que fa a l’autobús de barri 112 i 
el 185, hi ha la demanda de si algun 
d’aquests autobusos pot passar pel 
carrer Alarcón per recollir a la gent 
gran que va a la residència o al 
mercat i no hagin de pujar el carrer 

Regidora:  
- Es mirarà el tema del forat per 

arranjar-ho.  
- Els contenidors de la placeta 

tornaran al seu lloc.  
- Es parlarà amb la brigada de neteja 

per la col·locació dels lots sencers.  
- Pel que fa a les línies de bus, ja s’ha 

treballat, però tornaran a demanar-ho 
a TMB, és complicat perquè el carrer 
és estret.  

- Al carrer Capcir no es pot aparcar. 
L’àrea verda precisament ha procurat 
espais per aparcar i no envair els 
llocs del barri. No hi ha manca 
d’espai per aparcar al barri.  
Es pren nota per treure la 
senyalització que porta confusió i es 
portaran a terme mesures 
sancionadores. 

- Pel que fa a les desbrossades s’han 
d’anar abocant més recursos per 
arribar al nivell òptim, però s’ha pogut 
anar fent de manera sistematitzada 
la desbrossada en els carrers.  
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en pendent. També es podria mirar 
de gestionar pel bus a demanda. 

- El carrer Capcir no té places 
d’aparcament d’àrea verda, però hi 
ha un senyal. S’ha parlat amb la 
Guàrdia Urbana i han dit que es 
retiraria perquè crea confusió. 

- Fa esment a la desbrossada, que 
s’ha fet ràpid en al Ptge. Marquès de 
Castellbell a l’enderrocar una casa.    

 
 
3. Torn obert de precs i preguntes 
 
El conseller obre el torn de paraules i convida a intervenir en primer lloc a les persones 
que han formulat preguntes per escrit.  
 
Intervenció  Resposta 
Maria Teresa Garcia 
- El carrer Capcir ha quedat molt 

bonic, però sempre està ple de 
cotxes mal aparcats. 

- Fa una demanada sobre la retirada 
dels pals de llum i telefonia.  

- Diu que ja van fer una petició sobre 
el mur que està al carrer de les 
palmeres, i no s’ha tornat a dir res 
més.  

 

Regidora:  
- Ja s’ha respost sobre el c/ Capcir 
- Tal com s’ha dit, l’obra encara no 

està recepcionada perquè estan 
esperant l’actuació d’Endesa per 
treure els pals d’aquell entorn.  

- Explica que ja tenen l’informe d’on 
estan tots els pals a les voreres de 
tot el districte i treure tots els pals té 
un cost de 40.000.000 €. És un dels 
districtes amb més pals a les 
voreres. Tenen un acord amb 
Endesa on l’empresa col·loca els 
cables i l’Ajuntament fa la 
canalització  pública dels cables per 
poder posar altres cables també.  

- El tema del mur es tornarà a mirar 
per tirar-ho endavant.  
 

David Mallafrè  
- Demana mesures de seguretat 

davant de la situació de robatoris que 
han viscut els veïns de l’Avinguda de 
l’Estatut 1-3-5-7-9-11-13 dins del 
pàrquing durant 4 dies seguits. Hi ha 
una alarma social entre els veïns 
afectats, ja que alguns veïns s’han 
trobat aquestes persones a dins. Diu 
que els veïns estan disposats a fer 
una denúncia si és necessària 
perquè aquestes persones viuen en 
una zona insalubre.  

- Pel que fa a la tercera fase de 
reurbanització on està inclòs el 
planejament del Parc de La Clota, diu 

Regidora: 
- Guàrdia Urbana està molt a sobre del 

tema perquè saben els ensurts que 
això provoca. Afortunadament no ha 
afectat a persones, ha afectat 
pàrquing i vehicles. La policia té 
localitzades a les persones. La 
situació amb aquesta freqüència de 
robatoris és anormal.  

- A l’hora de redactar el projecte del 
parc es tindran en compte les 
peticions rebudes dels veïns i veïnes.  
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que  fa uns anys ja va fer la sol·licitud  
de poder col·locar instal·lacions 
esportives per a adolescents i joves, 
com pot ser una taula de ping-pong, 
o una cistella de bàsquet. 
 

Cristina Barrufet  
- Sobre les obres que s’estan fent a 

l’Avinguda de l’Estatut, li agradaria 
saber com poder resoldre l’incivisme 
de les dues constructores que estan 
fent malbé els parterres. Tota la zona 
on està el camp de futbol, que és on 
aparquen, està ple de brutícia, s’ha 
convertit en una deixalleria.  

Regidora: 
- Referent a l’incivisme de les 

constructores, qualsevol desperfecte 
a la via pública l’han de reparar les 
mateixes empreses que estan fent 
els edificis. Hi ha una normativa 
severa amb multes per aquests 
temes. En tota obra es produeixen 
incomoditats, però hi ha coses que 
no es poden permetre Es parlarà 
amb ells. 
 

Ramón Gonzalez 
- Incideix en el que s’ha dit de la 

brutícia en les obres de l’Avinguda de 
l’estatut, diu que s’ha convertit en un 
abocador de brutícia i deixalleria 
(cadires, matalassos...) i la brigada 
de l’Ajuntament no passa a netejar, a 
vegades se’ls en porten però triguen 
molts dies.   

- A l’Avinguda Marquès de Castellbell, 
hi ha cables de telefonia que estan 
penjats massa baixos, i ja que de 
moment no es soterren, almenys que 
la companyia els tirin més amunt.  

Regidora: 
- Faran una trucada a la brigada de 

neteja per mirar com es pot 
solucionar. Periòdicament s’ha d’anar 
netejant l’espai. 

- Pel que fa als cables de telefònica es 
parlarà amb ells.  
 

Carles Vinyes 
- Reforça el que ha dit David Mallafré, 

sobre la situació d’inseguretat pels 
robatoris que s’han produït. Diu que 
hi ha una vessant prèvia aquesta 
situació, que són els assentaments 
de gent a diversos llocs del barri, i 
que això ve provocat per ser un barri 
no urbanitzat i que no es detecten 
aquests assentaments per part de la 
Guàrdia urbana.  
També diu que l’alarma social que ha 
explicat David Mallafré, té un 
agreujant, hi ha alguns veïns que han 
estat amb pals esperant als 
pàrquings. Es necessita una solució 
ràpida. Els veïns poden començar a 
manifestar-se. 

Regidora: 
- Durant aquest mandat s’han aixecat 

molts assentaments d’aquell entorn 
conjuntament amb la Guàrdia 
Urbana, i s’ha treballat amb Serveis 
Socials.  
Explica com funciona i qui forma part 
de la Taula de Prevenció. A la taula 
es treballa molt aquests temes, per 
veure com actuar-hi, i en els llocs 
conflictius es fa de manera més 
contundent.  Guàrdia Urbana i 
Mossos d’Esquadra treballen molt el 
tema. 
Li preocupa que es facin 
enfrontaments directes. Qui ha de fer 
aquesta feina és la Guàrdia Urbana o 
els Mossos d’Esquadra i estan molt a 
sobre del tema. Cada vegada que 
passi trucar al 112 és una solució, 
perquè així s’està dins del marc i es 
pot actuar més de pressa.  
El veïnat té tot el dret a manifestar-
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se, però demana no enfrontar-se.  
Qualsevol cosa que necessitin les 
comunitats de veïns afectades tant 
sigui una reunió amb Guardia Urbana 
o Mossos d’Esquadra amb la 
regidora es pot gestionar.  
Vol donar tranquil·litat en el sentit 
que s’està al costat del veïns, que 
s’està intervenint des dels cossos 
policials, hi ha recursos per tallar 
aquest problema el més ràpid 
possible. 
Proposa fer reunions amb les 
comunitats de veïns afectades. 

Conseller de barri: 
Valora la tasca de detecció dels veïns. 
Fa l’aclariment que no tots els 
assentament tenen aquest caràcter 
delictiu i conflictiu. El que està passant 
és un fet puntual. 
Fa esment a la tasca d’intervenció que 
es fa des de Serveis Socials i a les 
possibilitats d’intervenció. 
Reforça el poder reunir-se veïns i 
districte.  
La regidora diu que es farà una reunió 
amb les comunitats de veïns afectades 
pels robatoris divendres o dissabte 
vinent. 

  
 
 
Àngels Corsellas manifesta que és hora de posar-se a treballar sobre el Parc de La 
Clota. S’afegeixen noves necessitats. La Regidora demana esperar a demà, dimecres 
1 de març,  hi ha la reunió tècnica. Quan tinguin el retorn de la reunió ja es podrà 
passar a reunir-se amb els veïns i tractar el tema.  
 
El conseller del barri fa una reflexió sobre el barri de La Clota. Explica que ve d’un 
procés molt llarg, però té un camí estratègic de com ha d’arribar a ser el barri. S’ha 
anat construint i fent les obres de reurbanització i conservació al barri, i superant les 
dificultats que hi havien, en funció d’aquesta visió estratègica que està present. Falta el 
projecte del Parc que acabarà de donar la qualitat de vida que es mereix el barri.  
 
La Regidora dóna per finalitzada la sessió del Consell de Barri a les 20:12 hores. 
 
*En el consell de barri s’informa i es facilita als assistent un qüestionari. És una 
enquesta anònima, que està fent l’Ajuntament, per avaluar el funcionament dels 
consells de barri.  
 
El contingut de la sessió es pot visualitzar sencer a través de l’enllaç: 
https://www.youtube.com/watch?v=EIfpASWlBpc 

https://www.youtube.com/watch?v=EIfpASWlBpc

